元智大學醫學研究所 研究計畫(Proposal)審查申請規則

1、 提報論文研究計劃（proposal）審查時間：本所研究生應於提出學位考試前提出Proposal審查申請及論文指導委員會（Advisor Committee）成員名單，並且遵守Proposal審查與學位考試口試至少間隔兩個月以上之規定，並繳交下列文件：

(一) 研究計畫口試申請表

(二) 論文指導委員會名單 (於口試申請表中提供三位(含)以上口試委員) 

(三) 論文研撰計畫表

2、 論文指導委員會成員：依教務處所提供之「元智大學碩、博士班研究生學位考試細則」規定，口試委員人數以三到五人為原則，且出席委員中校外委員需有三分之一以上始得舉行學位考試。學生於提交proposal審查時需同時提交口試委員名單，並經本所所長簽核同意。指導教授為當然委員但不得擔任召集人。口試委員須具有部定助理教授(含)以上並擔任與論文主題相關之研究經歷。

3、 論文研究計劃審查委員審查時需填寫「研究計劃口試評分表」，並由指導教授或召集人將各審查意見彙總於「研究計劃口試總評表」，審查結果於一週內送至所辦公室存檔。
4、 論文格式需依照元智大學論文撰寫辦法規定。本校論文定稿之格式，可參閱教務處網頁（https://www.yzu.edu.tw/admin/aa/index.php/tw/2016-01-14-06-58-46/2017-04-13-06-25-12/98-2016-03-23-06-06-30）。
Regulations for Research Proposal Review at the Graduate Institute of Medicine, Yuan Ze University
1. Proposal Review Application Time:
Graduate students of the Graduate Institute of Medical Sciences are required to submit a proposal review application and a list of members of their Thesis Advisory Committee (Advisor Committee) before applying for the degree examination. They must also comply with the regulation that there must be a gap of at least two months between the proposal review and the oral examination of the degree. The following documents should be submitted:

(1). Research Proposal Oral Examination Application Form

(2). Thesis Advisory Committee List (at least three members, including the oral examination committee)

(3). Thesis Writing Plan
2. Thesis Advisory Committee Members:
According to the "Regulations for Graduate Degree Examinations for Master's and Doctoral Students at Yuan Ze University" provided by the Office of Academic Affairs, the number of oral examination committee members should be between three to five. Moreover, at least one-third of the attending committee members must be external to the university in order for the degree examination to proceed. When submitting the proposal for review, students must also submit the list of oral examination committee members, which must be approved and signed by the Director of the Graduate Institute. The thesis advisor is an automatic committee member but cannot serve as the convener. Oral examination committee members must hold at least the rank of assistant professor (or higher) and have research experience related to the thesis topic.
3. During the review of the research proposal, the review committee members must fill out the "Research Proposal Oral Examination Evaluation Form." The thesis advisor or the convener should compile the feedback from all reviewers into the "Research Proposal Oral Examination Summary Form," and the review results should be submitted to the Graduate Institute office for filing within one week.
4. The thesis format must adhere to the regulations outlined in the Yuan Ze University Thesis Writing Guidelines. The final thesis format can be referenced on the Office of Academic Affairs website.（https://www.yzu.edu.tw/admin/aa/index.php/tw/2016-01-14-06-58-46/2017-04-13-06-25-12/98-2016-03-23-06-06-30）。
